
 

 

 

Sinteza ședinței de comisii A.T.O.P. Bacău din 29.06.2023 

Locul de desfășurare: Consiliul Județean Bacău, sala mică de ședințe. 

 

Ordinea de zi a ședinței comune a comisiilor de lucru ale Autorității Teritoriale de Ordine Publică: 

I. Informare privind Planul de măsuri pentru diminuarea efectelor negative ale fenomenului de 

caniculă pe teritoriul judeţului Bacău  

Prezintă: ▪ Dl.colonel Ovidiu Cărășel, inspector șef al Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă 

Judeţean Bacău 

 

II. Informare privind Planul de măsuri pentru diminuarea potenţialelor efecte negative ale 

fenomenului de secetă pe teritoriul judeţului Bacău  

Prezintă: ▪ Dl.colonel Ovidiu Cărășel, inspector șef al Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă 

Judeţean Bacău 

 

III. Dezbatere  ,,Măsuri privind activitățile specifice desfășurate de către I.P.J. Bacău, pe perioada 

examenelor de evaluare națională și de bacalaureat, din vara anului 2023”  

Prezintă: ▪ Reprezentantul Inspectoratului de Poliție Județean Bacău 

 

IV.  Diverse 

După prezentarea celor două materiale înscrise în ordinea de zi, respectiv 26 de măsuri dispuse în 

planul pentru diminuarea pericolelor generate de fenomenul de caniculă și 23 pentru planul de reducere a 

efectelor negative provocate de sezonul secetos, documente remise membrilor A.T.O.P. prin mapa 

digitală a ședinței, discuțiile purtate pe marginea acestor subiecte s-au axat pe problematica ridicată de 

modul de comunicare, de multe ori deficitar, prin care autoritățile aduc la cunoștința publicului importanța, 

dar mai ales necesitatea punerii în aplicare a unor astfel de decizii. 

Reprezentantul comunității în A.T.O.P. - domnul Sorin Umbrărescu, prin prisma experienței 

acumulate în calitate de antreprenor în domeniul agricol, a subliniat că în ciuda pagubelor înregistrate în 

agricultură în perioada secetoasă, documentația necesară pentru obținerea autorizației de gospodărire a 

apelor, este mult prea stufoasă, aspect ce îngreunează atât activitatea fermierilor, cât și punerea în 

practică a anumitor măsuri prevăzute în cele două planuri de acțiune. În același timp, se remarcă o lipsă 

de comunicare în ce privește stadiul de realizare a unor investiții de îmbunătățiri funciare, atât de 

necesare și așteptate de fermieri. 

Subprefectul Narcis Jitaru, în intervenția pe marginea celor semnalate de domnul Sorin 

Umbrărescu, a precizat că într-adevăr, există un anumit blocaj birocratic la nivelul aprobării spre finanțare 

a unor astfel de lucrări, mai ales în zona Zeletinului, dar că se întreprind toate diligențele necesare pentru 

remedierea stării de fapt. 



 

Referitor la prezentarea punctului III de pe ordinea de zi de către domnul cms. șef de poliție Adrian 

Tuluc, privind măsurile dispuse la nivelul I.P.J. Bacău, pentru perioada examenelor de evaluare națională 

și bacalaureat, s-au documentat acțiunile concrete întreprinse în această direcție, pentru asigurarea unui 

climat de liniște și siguranță atât în perimetrul instituțiilor de învățământ, cât și în zonele adiacente. 

Consilierul județean Ion Cucerescu – membru A.T.O.P. a solicitat date despre activitatea organelor 

de poliție privind intensificarea acțiunilor de prevenție și combatere a fenomenului de comercializare a 

substanțelor interzise, mai ales în această perioadă cu o anumită încărcătură emoțională pentru elevi, 

deseori, victime ale unor astfel de practici ilicite. 

Domnul Sorin Umbrărescu a precizat că și transportul pe calea ferată reprezintă mai ales în 

această perioadă o latură importantă a susținerii examenelor, deoarece foarte mulți elevi se deplasează 

spre centrele de examinare, cu acest mijloc de transport. Personal a constatat cu amărăciune foarte 

multe deficiențe precum starea tehnică precară a vagoanelor de călători, lipsa ventilației și climatizării ce 

creează unor real disconfort călătorilor. Regretabilă este lipsa de interes manifestată de personalul 

S.N.C.F.R., dar și a patrulelor de poliție C.F. care asistă impasibile la această stare de fapt care 

afectează liniștea și confortul cetățenilor.  

 

Gabriel Bălan – reprezentantul comunității în A.T.O.P a reiterat solicitarea ca un reprezentant al 

Serviciului de Poliție Rutieră să fie invitat în cadrul ședinței pentru a răspunde punctual la întrebările și 

problemele semnalate de cetățenii municipiului Bacău, referitoare la bulversarea traficului rutier ca 

urmare a executării unor ample lucrări, în foarte multe cazuri, existând suspiciunea că acestea nu sunt 

coordonate și verificate de factorii îndrituiți de lege să o facă, iar poliția rutieră ori pare depășită de 

situație, ori  asistă cu indiferență la astfel de probleme, care deși au fost reclamate, au rămas fără 

răspuns. Gravitatea constă din faptul că și din această cauză s-au înregistrat chiar accidente, soldate din 

fericire până în prezent, doar cu pagube materiale. 



Comisarul șef de Poliție, Adrian Tuluc va verifica problemele aduse în discuție, iar la prima întâlnire 

de lucru pe comisii, va prezenta datele solicitate, precum și prezența unui reprezentant al Serviciului de 

Poliție Rutieră din cadrul I.P.J. Bacău. 

 

 

 

Președintele A.T.O.P. Bacău 

Consilier județean Vasile Isvoran 

 

       


